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NEDEĽA DOBRÉHO PASTIERA 
 

     Každý pútnik, ktorý prechádza Svätou zemou, má možnosť viackrát vidieť na trase 

medzi Jeruzalemom a Jerichom Judskú púšť. Kto nikdy predtým nevidel púšť, tak je 

prekvapený pohľadom na slnkom vyprahnutú kamenistú pôdu. Ešte prekvapivejší je 

pohľad na obidve strany cesty, kde vidieť množstvo primitívnych chatrčí beduínov 

a v ohradách stáda oviec a kôz. Často dostávam otázku: „Kde sa pasú tieto zvieratá, keď 

je púšť bez trávy?“ Áno, je to obdivuhodné. Každý pastier, keď ráno vyvedie stádo do 

púšte, musí s ním prejsť aj niekoľko kilometrov, aby sa zvieratá napásli. Popri tom je 

púšť aj nebezpečná pre množstvo dravej zveri, hadov a škorpiónov. Je to tak, že každý 

takýto pastier je vystavený riziku svojho života a aj svojho stáda. 

     Ježišovi poslucháči veľmi dobre vedeli zo Starého zákona, akú úctu mali pastieri, 

nakoľko veľkí predstavitelia starozákonných dejín boli pastieri. Vezmime si napr. 

patriarchov: Abraháma, Izáka, Jakuba a ďalších, všetci boli pastieri. Najväčší z kráľov, 

Dávid, bol tiež pastier. V zastúpení prorokov spomeniem aspoň jedného z najväčších, 

a to Amosa, ktorý bol tiež najprv pastierom. Takto by som mohol spomenúť ďalších. 

     V dnešnú nedeľu nám dáva svätá Cirkev možnosť vypočuť si evanjelium o Dobrom 

Pastierovi, a to najmä vetou: „Ja som Dobrý Pastier aj svoj život položím za svoje ovce.“ 

Pán Ježiš tento obraz použil v tých časoch, kedy pastierstvo bolo veľmi rozšírené. Ovce 

vtedy boli zavreté v ohrade len pod holým nebom, kde ich pastieri večer nahnali a ráno 

ich vyvádzali, aby sa cez deň napásli. Takto chápme úmysel Pána Ježiša, keď sa nazval 

Dobrým Pastierom a použil starozákonné proroctvá, ako boli: Ezechiel, Jeremiáš, Izaiáš 

a Zachariáš, ktorí predpovedali, že príde Mesiáš – Pastier, ktorý bude tým pravým 

pastierom a podľa ich proroctiev položí život za svoje ovce.  

     Takto myslel Pán Ježiš na všetkých ľudí až do konca sveta. Jestvuje teda niekto, kto 

aj mňa tak miluje, komu tak na mne záleží, že je ochotný za mňa položiť aj život. Tak 

to aj urobil. Pozrime sa v duchu na neho ako zmučený, modrinami pokrytý, krvou zaliaty 

nesie kríž na Kalváriu, aby tam zomrel za mňa. Apoštol Peter to výstižne napísal: „Keď 

mu zlorečili, on im nezlorečil. Trpel a nevyhrážal sa, ale sa dobrovoľne odovzdal 

mučiteľom. Svojimi modrinami nás uzdravil.“ Teda pre naše dobro, šťastie a blaho to 

Pán Ježiš urobil. 

     Chápeme v tejto chvíli prečo prví kresťania najmä v Ríme v katakombách na stenách 

zobrazovali Ježiša ako Dobrého Pastiera s ovečkou na ramenách a prečo tak radi 

recitovali dvadsiaty tretí žalm: «Pán je môj Pastier, nič mi nechýba?» Cítime v tejto 

chvíli, koľko útechy pre nás je v tejto skutočnosti, že Ježiš je Dobrý Pastier? Možno by 

si mladí ľudia pomysleli, že on je Dobrým Pastierom len pre starcov, ktorí sa pripravujú 

na smrť. Ale jemu záleží, a to si treba uvedomiť, nielen na nebeskom blahu, ale aj na 

pozemskom šťastí. Máme skúsenosti, ako dopadli mladí ľudia, ktorí zablúdili od Ježiša, 

keď bez neho nenašli šťastie, ale iba sklamanie. A dobre vidíme, že šťastní sú tí, ktorí 

majú priateľstvo s Ježišom.  

     Niektorí mladí chlapci tak spoznali lásku Dobrého Pastiera, že sa po skončení 

strednej školy rozhodli stať sa bohoslovcami. Študujú, modlia sa, aby sa stali kňazmi 

Dobrého Pastiera. Preto zvlášť túto nedeľu prosíme a modlíme sa vo všetkých kostoloch 

sveta za nové povolania, aby bolo čo najviac dobrých a svätých kňazov, ktorých tak 

veľmi aj v dnešnej dobe potrebujeme. 

     Milí priatelia, zakončím toto zamyslenie prosbou: Pane Ježišu, vštep do sŕdc mladých 

mužov veľkú túžbu stať sa tvojím kňazom podľa tvojho Srdca. 
 

     Pripravil Martin Mojžiš, sprievodca pútnikov. 


